
 

 

 

Medlem af Folketinget Sophie Løhde (V) har den 9. september 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 220 til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 220: 

”Er ministeren enig med Lægeforeningen og professor i sundhedsøkonomi Kjeld Møl-

ler Pedersen (SDU) i, at »hverken praktiserende læger eller patienterne ønsker at få 

en helt grøn læge ud til at varetage de komplekse opgaver i almen praksis«, sådan 

som det fremgår af Jyllands-Posten den 18. august 2019 med henvisning til Socialde-

mokratiets valgløfte om en seks måneders tjenestepligt i almen praksis for alle nyud-

dannede læger?” 

 

Svar: 

I sundhedsvæsenet er der hver dag yngre læger i forskellige dele af forløbet i den læ-

gelige videreuddannelse, som tilser og behandler patienter i almen praksis. Det 

samme er tilfældet inden for de øvrige lægelige specialer og på vores sygehuse. Dette 

er nødvendigt for at få uddannet nye dygtige speciallæger i bl.a. almen medicin til 

fremtidens sundhedsvæsen.  

 

Yngre læger har selvsagt ikke de samme kompetencer eller erfaring som en færdigud-

dannet eller erfaren speciallæger i almen medicin. Det vil også gælde læger i en even-

tuel tjenestepligt i almen praksis. Derfor vil de yngre læger skulle løse opgaver, som 

passer til deres kompetencer. 
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